

第二輪「防疫抗疫基金」  
Second Round of Anti-epidemic Fund



# FAST

防疫基金金融科技人才計劃  
FinTech Anti-epidemic Scheme for Talent Development

FINTECH  
金融科技



每家合資格公司可申請**1**個名額  
1 subsidised position for each eligible company



最多可獲**12**萬元資助  
A maximum subsidy of **\$120,000**



名額**1,000**個  
Total quota of **1,000** subsidies

截止日期：  
APPLICATION DEADLINE:  
**2/7/2021**

查詢熱線：  
HOTLINE:  
**2185 6188**

查詢電郵：  
ENQUIRIES:  
**fast@cyberport.hk**

現已接受申請  
Open for Application



**FAST.CYBERPORT.HK**

全力策動  
Administrated by:

數碼港  
**Cyberport**

## 甚麼是「抗疫基金金融科技人才計劃」？

### What is FinTech Anti-epidemic Scheme for Talent Development ?



「抗疫基金金融科技人才計劃」(FAST) (下稱計劃) 是在特區政府防疫抗疫基金下成立，為受到新型冠狀病毒疫情影響的行業，創造就業機會的計劃之一。計劃由香港數碼港管理有限公司(數碼港)負責執行，為從事金融科技的香港企業提供資助開設新職位，名額1,000個，涉及資助金額1億2千萬港元。

FAST is one of the job creation schemes established under the Hong Kong Special Administrative Region (HKSAR) Government's Anti-epidemic Fund to support local industries affected by the COVID-19 pandemic. The scheme, which is administered by Hong Kong Cyberport Management Company Limited (HKCMCL), provides financial assistance to local companies engaged in the FinTech sector to create new jobs, offering a quota of 1,000 new roles with a total subsidy of up to HK\$120 million.

### 計劃特點 FAST Highlights

每家合資格公司  
可申請1個新的  
全職職位

1 new full-time  
position per each  
eligible company

每月10,000港元  
資助，為期最長  
12個月

HK\$10,000 per  
month, for a  
maximum period of  
12 months

資助每3個月以  
預付形式發放

Subsidy disbursed  
every 3 months  
(advance payment)

計劃為期2年：  
2020年7月2日至  
2022年7月2日

Duration of FAST:  
2 July 2020 to  
2 July 2022

### FAST 如何協助..... How does FAST help...

- 向合資格的金融科技公司提供薪金資助，有助他們增聘合適人才，推動業務發展

- Provide salary subsidies to eligible FinTech companies to create new positions for promoting business development

僱主  
Employer

- 提供金融科技行業的就業機會
- 通過一年的實際工作經驗，掌握相關金融科技範疇的專業知識及技能，為日後就業打好基礎

- Provide employment opportunities in the FinTech industry
- Lay a solid foundation of professional knowledge and offer skillsets in relevant FinTech fields during the year of actual work experience

僱員  
Employee

- 擴大香港的金融科技人才庫
- 鞏固香港國際金融中心的領導地位

- Enrich Hong Kong's FinTech talent pool
- Enhance Hong Kong's position as a leading international financial centre

行業  
Industry

# 金融科技市場領域 FinTech Segment

資產管理  
Asset management

數據與分析  
Data and analytics

保險  
Insurance

P2P保險  
P2P insurance

平台  
Platforms

銀行業務  
Bank operations

存款和貸款  
Deposit and lending

獲取保險客戶  
Insurance customer acquisition

支付  
Payment

監管科技  
RegTech

區塊鏈  
Blockchain

財務管理  
Financial management

保險業務  
Insurance operation

支付、結算和交收  
Payments, clearing and settlement

籌集資金  
Capital raising

財務軟件  
Financial software

投資管理  
Investment management

個人保險  
Personal insurance

\*上述列表僅供參考，並未涵蓋全部合資格之市場領域  
The above listings are for reference only and may not cover all eligible segments

## 申請資格 Eligibility



公司  
(計劃申請者)  
Company  
(FAST applicant)

- 香港註冊公司/非牟利機構
- 持有有效的商業登記證或令人滿意的有效經營及存續證明
- 在港設有實體辦公室
- 於2020年1月1日前開始營運的金融科技公司
- 提交申請時有實質金融科技業務運作
- 提供一個月薪不少於10,000 港元，並最少持續12個月的新設全職職位

- Hong Kong-registered company/non-for-profit organisation
- A valid business registration certificate or evidence of valid operation and subsistence
- An established physical office in Hong Kong
- Have commenced its current business before 1 January 2020
- A substantive business operation in the FinTech industry at the time of application
- Provide a new full-time job position with a minimum monthly salary of HK\$10,000 for at least 12 months



獲資助新職位的應聘者  
Candidate for new job placement funded by FAST

- 年滿 18 歲的香港特別行政區居民並持有香港身份證
- 持有在專上和大專院校課程中獲得的認可證書、文憑、學位，或具有相關工作經驗
- 申請日期前3個月從未受聘於有關公司/機構
- Hong Kong SAR resident over 18 years old and a Hong Kong identity card holder
- Holder of accredited certificates, diplomas, degrees obtained in programmes of post-secondary and tertiary institutes, or have relevant work experience
- Candidate must not have been employed by the Company within 3 months before the date of application

\*有關申請資格及提交申請所需文件之詳情，請參閱載於計劃網站的「申請者指引及注意事項」  
Please refer to "Guide and Notes for Applicants" published on the FAST website for full details on eligibility and the documents to be submitted

截止申請日期 APPLICATION DEADLINE  
2021年7月2日 早上11時59分  
2 JULY 2021, 11:59 AM





# 程序及計劃時間表

## Procedure & Scheme Timeline

數碼港  
Cyberport

申請者 Applicant

01

遞交網上申請  
Submit online application



資料審查  
Eligibility check  
結果通知  
Result confirmation

02



六星期內  
Within  
6 weeks

03

招聘新僱員；  
提交受聘僱員的履歷  
表及僱傭合約  
Complete job recruitment;  
submit CV and employment  
contract of new employee



六個月內  
Within  
6 months

發放首筆相當於三個月  
資助額款項(預支)  
First disbursement for  
first 3 months (advance  
payment)

04



約六星期  
Around  
6 weeks

05

提交僱員證明文件  
Submit employee  
supporting documents



發放資助款項(預支)  
Subsequent disbursements  
every 3 months (advance  
payment)

06



每三個月  
Every  
3 months

進行進度審查(公司探訪/會談)  
Conduct progress reviews (field visit / interview)

每六個月  
Every  
6 months

計劃完成 Project Complete

**免責聲明:**

香港數碼港管理有限公司(數碼港)僅作為「計劃」的管理人,評估或批准申請,並不會為申請者和/或應聘者提供任何保證或認可。申請者應完全負責確保申請者本身和應聘者對「計劃」的合適性。數碼港保留不時更改上述資格準則和安排細節的權利,恕不另行通知。數碼港對申請者與應聘者之間的任何爭議不承擔任何責任或法律責任。本計劃之條款、細則及一切資料以計劃網頁為準。

**Disclaimer:**

Hong Kong Cyberport Management Company Limited (HKCMCL) serves only as an administrator of the Scheme. By assessing or approving an application, HKCMCL does not provide any guarantees or endorsements regarding the Applicant and/or the Candidate. The Applicant shall be solely responsible for ensuring the suitability of the Applicant itself and the Candidate for the Scheme. HKCMCL reserves the right to change the eligibility criteria and details of the arrangements as set out above from time to time without prior notice. HKCMCL disclaims any responsibility or liability over any dispute as between the Applicant and the Candidate. All information, terms and conditions listed on the FAST website shall prevail.